
PROTOKÓŁ NR 6/2013 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska                   

i Ładu Publicznego w dniu 11.06.2013 r.  

 

 

Obecni: 

Według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2012 rok. 

2. Ocena stopnia przygotowania gminy do realizacji zadań związanych z gospodarką 

odpadami komunalnymi. 

3. Sprawy bieżące. 

4. Przyjęcie Protokołu Nr 5/2013 z posiedzenia komisji w dniu 07.05.2013 r. 

 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Wawrzyniak przywitał zaproszonych Gości oraz 

członków komisji. 

Stwierdził, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo oraz obecnych jest 

ponad 50% członków komisji, wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski. 

Następnie przedstawił wyżej podany porządek posiedzenia oraz zaproponował, aby  

pkt 2 omówić przed pkt. 1. 

Radni nie zgłosili uwag i porządek posiedzenia komisji z zaproponowaną zmianą został 

przyjęty jednogłośnie, przy 8 głosach za. 

 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, na wniosek 

burmistrza, przed przystąpieniem do omawiania poszczególnych punktów porządku 

posiedzenia, uczciła minutą ciszy pamięć zmarłego Ks. Kardynała Stanisława 

Nagy’ego - Honorowego Obywatela Bierunia, którego pogrzeb odbył się w dniu 

dzisiejszym o godz. 11
00

 w Krakowie.  
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Ad. 2. 

Naczelnik wydziału GK poinformował, że na dzień dzisiejszy przyjęto 2735 

deklaracji, w tym 89 dotyczących pustostanów. W oparciu o weryfikację danych  

w wydziale GPN pozostało jeszcze około 415 deklaracji. Zostało wypowiedzianych 

około 1800 umów w zakresie odbierania odpadów komunalnych. Ogłoszony przetarg, 

ze względu na zgłoszenie dwóch odwołań firm, które wniosły zastrzeżenia, został 

częściowo przesunięty. Przetarg odbędzie się 21 czerwca br. i powinien być 

wyłoniony wykonawca usługi.   

Prezes BPIK Sp. z o.o. T. Kowalik poinformował, że SIWZ została ogłoszona 2 maja 

br., była przygotowana na podstawie ustaw i uchwal, które były podjęte. Trudnością 

jest to, że zapisy ustawy zaczną obowiązywać w jednym momencie na terenie całej 

Polski.  

W czasie dyskusji: 

Radny J. Podleśny zapytał: 

- jakie będą podjęte działania zaradcze odnośnie odbierania odpadów komunalnych 

od mieszkańców w przypadku, gdy przetarg nie wyjdzie lub będą odwołania, 

- czy BPIK Sp. z o.o. jest zorientowane, co do kwot za odbiór odpadów w gminach, 

w których przetargi zostały rozstrzygnięte.  

Członek zarządu BPIK Sp. z o.o. D. Blacha poinformował, że najwyższa cena  

to 19,- zł netto od osoby w Warszawie za odpady segregowane, najniższa w Istebnej 

3,14 zł netto od osoby. Średnia cena waha się pomiędzy 10,00 zł a 12,40 zł netto za 

odpady segregowane od osoby. 

Przewodniczący komisji zapytał, co z tymi kubłami, które mieszkańcy posiadają i czy 

mieszkańcy będą obciążeni z tego tytułu. 

Prezes BPIK Sp. z o.o. poinformował, że zgodnie ze SIWZ firma, która wygra 

przetarg, ma wyposażyć każdą posesję w określoną ilość kubłów oraz worki na 

odpady segregowane, trawę i liście. 
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Radny R. Piskorek wyraził opinię, w oparciu o w/w informacje, że praktycznie jest 

niemożliwe, aby w gminie temat ruszył 1 lipca br. Poinformował, że w krajach 

skandynawskich gminne firmy, takie jak np. BPIK Sp. z o.o. działają na innych 

zasadach.  

Radny J. Podleśny zwrócił uwagę, że wokół nowych zasad gospodarowania odpadami 

w gminie będzie wiele niejasności oraz zwrócił się z prośbą do radnych, aby właściwie 

podeszli do sytuacji i tonowali wypowiedzi oraz reakcje mieszkańców. Jednocześnie 

zwrócił się z prośbą do burmistrza, aby radni na bieżąco otrzymywali informacje, 

które powinny być przekazywane mieszkańcom tak, żeby wprowadzenie nowej 

gospodarki odpadami przeszło w gminie jak najmniej bezproblemowo.  

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że komisja jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała wniosek, który został przesłany do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

W czasie dyskusji: 

Radny J. Podleśny poinformował, że po dokładnym przeanalizowaniu wykonania 

budżetu dotyczącego dochodów i wydatków w zakresie spraw dotyczących tej komisji 

budżet został wykonany w tym zakresie. Jednocześnie zwrócił uwagę, że 

nieprawidłowością w dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa jest: pierwotny plan 2.485.000,- zł zwiększono o pół miliona, a 

wykonano mniej niż plan pierwotny. Takie osiągnięte wyniki realizacji budżetu źle 

świadczą o planowaniu. 

Kierownik referatu ZK poinformował, że różnica wynika z mniejszej ilości wyjazdów 

wykonanych przez jednostki OSP od zakładanej w oparciu o dane z lat poprzednich. 

Ponadto sprzedano stary" paliwożerny" sprzęt i zakupiono nowy. Niektóre wydatki 

były zawyżone z powodu braku możliwości przewidzenia ilości wystąpienia zdarzeń. 
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Radny J. Podleśny zwrócił uwagę, że to nie jest odpowiedź na jego pytanie, ponieważ 

gdyby nie było zmiany w ciągu roku podwyższającej plan, to wtedy odpowiedź byłaby 

na takie pytanie. Natomiast skoro w ciągu roku był ten plan podniesiony, to znaczy 

były konkretne potrzeby i dlaczego to nie zostało w tym zakresie wykonane. 

Kierownik referatu ZK poinformował, że wiąże się to ze sprzętem, który kosztował 

mniej niż zakładano. 

Przewodniczący komisji poinformował, że zmiany do budżetu były związane przede 

wszystkim z zakupem nowego wozu bojowego. 

 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

jednogłośnie, przy 8 głosach za, przyjęła następującą opinię:             

Opinia1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego w działach 

010, 900, 754 pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za 2012 rok. 

 

Ad. 3. 

1. Kierownik referatu ZK omówił sytuację przeciwpowodziową na terenie gminy 

Bieruń oraz poinformował m. in., że: 

- nie ma zagrożeń powodziowych w gminie Bieruń, 

- ze zbiornika zaporowego na Wiśle w Goczałkowicach zrzuca się nadmiar wody 

tworząc rezerwę powodziową,    

- w dniu dzisiejszym poziom wody w Gostynce przekroczył stan ostrzegawczy  

o 70 cm, 

- szybko podnoszący się stan wody w Gostynce (nawet 1 m/godzinę) jest 

spowodowany opadami w Tychach,  

- poziom wody w Wiśle wynosi 201 cm (stan ostrzegawczy wynosi 220 cm,  

a alarmowy 330 cm), 

- na bieżąco sprawdzane są cieki wodne i rowy melioracyjne na terenie Bierunia. 
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Radny J. Podleśny zapytał, dlaczego zaprzestano czyszczenia  studzienek 

burzowych. 

Prezes BPIK Sp. z o.o. poinformował, że nie zaprzestano czyszczenia,  

w przypadkach bardzo obfitych opadów atmosferycznych zawsze wydaje się, że to 

jest nie na tyle czyszczone, ile trzeba. 

Burmistrz poinformował, że stan wód w rzekach w Bieruniu jest ciągle 

obserwowany, wszystkie rzeki są w korytach, zbiornik w Goczałkowicach  

od 4 dni jest opróżniany, zrzuca więcej wody niż do niego napływa. Do końca 

sierpnia zostaną zamontowane czujniki na Gostynce w celu dokładnego 

monitorowania poziomu wody.   

 

2. Radny J. Podleśny poruszył sprawę braku obsady kwiatowej na terenie Bierunia, 

w tym m. in. na rondzie i ul. Granitowej w Bieruniu Nowym. 

 Naczelnik wydziału GK poinformował, że gmina jest w trakcie wyboru 

wykonawcy obsady kwiatowej, przetarg został opóźniony z uwagi na stłoczenie 

zadań w komórce zajmującej się przetargami. Wykonawca tego zadania zostanie 

wybrany w najbliższych dniach. Natomiast koszenie traw jest realizowane na 

terenie całego Bierunia. 

 

3. Radny R. Piskorek zapytał, kto z ramienia urzędu każdego dnia kontroluje  

i rozlicza firmę sprzątającą ulice w Bieruniu Nowym. Poinformował, że widział tę 

firmę tylko raz jak sprzątała. 

 Naczelnik wydziału GK poinformował, że w wydziale gospodarki komunalnej za 

utrzymanie czystości odpowiada pani A. Szczygieł, która na bieżąco kontroluje 

firmę sprzątającą. Firma ta ma harmonogram, cykl sprzątania, spełnia ona 

wszystkie wymogi z przetargu. 

 

4. Radny G. Wilk zgłosił potrzebę przycięcia żywopłotów wzdłuż chodników oraz 

wykoszenia trawników na osiedlu ERG. 
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 Burmistrz poinformował, że pogoda nie pozwala na prowadzenie prac zgodnie  

z planem, zaniedbania będą nadrobione, jak poprawią się warunki pogodowe. 

5. Radny T. Nyga poruszył sprawy dotyczące: 

- zbyt późnego przeprowadzenia procedur przetargowych na utrzymanie zieleni 

(obsada kwiatowa, trawniki),  

- lampy na przejeździe kolejowym w ciągu ul. Kopańskiej – 3 miesiące temu 

zgłaszał, że nie świecą, 

- przywrócenia zlikwidowanego znaku z nazwą ul. Baryki przy posesji państwa 

Bociek, 

- usunięcia kontenera na używaną odzież, który jest zlokalizowany na 

skrzyżowaniu ul. Baryki z ul. Barańcową. 

Burmistrz poinformował, że: 

- został ogłoszony nabór na stanowisko zastępcy kierownika referatu zamówień 

publicznych, który został unieważniony ze względu na brak kwalifikacji osób, 

które się zgłosiły, pracownicy w innych wydziałach są szkoleni w zakresie 

przygotowania SIWZ, 

- na terenie Bierunia jest wiele kontenerów na używaną odzież, które zostały 

postawione bez zezwolenia. Zostaną one zebrane w jedno miejsce, a właściciel 

powiadomiony o obowiązku zabrania ich. 

 

6. Radny K. Mateja zapytał o koszt zwalczania komarów i meszek oraz 

zaproponował, aby w bieżącym roku przeprowadzić odkomarzanie.  

 Kierownik referatu OŚRL poinformował, że koszt jednego zabiegu to około 

50.000,- zł, w tegorocznym budżecie nie ma zabezpieczonych środków na ten cel.  

 

 Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

jednogłośnie, przy 8 głosach za, przyjęła następujący wniosek:  
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Wniosek 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

wnioskuje do Burmistrza o przeprowadzenie odkomarzania w ramach posiadanych 

środków z rezerwy budżetowej.   

 

7. Radny B. Hutek zaproponował, aby na najbliższym posiedzeniu komisji oświaty 

radca prawny przedstawił dalszy tok postępowania w związku z rozstrzygnięciem 

nadzorczym Wojewody Śląskiego, stwierdzającym nieważność uchwały w 

sprawie aktualizacji studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Bierunia.  

 

8. Mieszkaniec Bierunia pan P. Piech zapytał: 

- co z 13 mln zł oraz umowami, które zostały podpisane w związku z uchyleniem 

przez wojewodę aktualizacji studium, 

- do kogo należy oraz na jakiej podstawie właściciel prowadzi prace na terenie, 

który znajduje się po prawej stronie jadąc w kierunku Lędzin, naprzeciw 

wjazdu na obwodnicę prowadzącą do Tychów. 

Burmistrz poinformował, że zezwolenie na prowadzenie prac budowlanych 

wydaje starosta. Jednocześnie zapytał pana P. Piecha na podstawie, jakiego 

dokumentu twierdzi, że takie, a nie inne jest przeznaczenie gruntu, o którym 

mówił. Przeznaczenie terenu musi być oparte o podstawę prawną. 

Radny T. Nyga zwrócił uwagę, że gmina jest przed podjęciem decyzji, co z tą 

uchwałą zrobić i zaproponował, aby zamknąć dyskusję w tym temacie. 

 

9. Radny R. Piskorek: 

- zapytał, jakie burmistrz przewiduje dalsze działania w związku ze 

stwierdzeniem nieważności uchwały w sprawie aktualizacji studium, 

- zwrócił się do burmistrza o skomentowanie treści pisma pana J. Lysko. 
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Burmistrz poinformował, że dokumenty RZGW dotyczą podstawowych cieków 

wodnych, czyli Wisły i Przemszy, które są w planie województwa. Dyrektor 

Szczeponek w ogóle nie widzi zagrożenia w dolinie rzeki Mlecznej i potoku 

Stawowego, nie są to tereny zalewowe i nigdy takimi terenami nie będą. Również 

dla rzeki Mlecznej nie będzie opracowywany przez RZGW plan 

przeciwpowodziowy, może w jej górnym biegu. Nie są to strategiczne rzeki 

powodziowe, które by zagrażały Bieruniowi.  Polder zalewowy dla tej części 

Bierunia Starego, jak matka natura pokazała, jest na ul. Hodowlanej i tam 

planowany jest zbiornik na milion metrów sześciennych. Zostało wysłane pismo 

do firmy, która projektowała studium, aby ustosunkowała się do kwestii zawartych 

w rozstrzygnięciu nadzorczym. To, co się stało, powoduje paraliż budowlany  

w gminie Bieruń. 

Naczelnik wydziału GK poinformował, że w związku z pismem pana J. Lysko 

trwa kontrola w wydziale GK w zakresie zimowego utrzymania. Kontrola 

wewnętrzna wskazała, że gmina nie może płacić za usługę wykonywaną na 

drogach krajowych, wojewódzkich, powiatowych. 

Przewodniczący komisji zaproponował, by burmistrz na kolejnym posiedzeniu 

komisji przedstawił informację jak ta sprawa się zakończyła. 

  

10. Radny J. Podleśny poinformował, że jeżeli jest jakiekolwiek zażalenie, czy 

odwołanie skierowane do jednostek nadzorczych (Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze, nadzór prawny wojewody) to w celu załatwienia zawsze te jednostki 

szukają jakiś nieprawidłowości proceduralnych. Jeżeli takie nieprawidłowości są, 

a one zostały w rozstrzygnięciu nadzorczym wojewody wymienione, to wtedy 

uchylają uchwalę. Zaproponował, aby w spokoju jeszcze raz zapisy studium 

przeanalizować. To, co w rozstrzygnięciu nadzorczym uznano za niedociągnięcie 

powinno być usunięte, bo inaczej gmina będzie się odwoływać do Naczelnego 

Sądu Administracyjnego, co potrwa i do momentu, aż nie będzie ostatecznego 
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rozstrzygnięcia ta uchwała jest ważna. Gorzej będzie jak Naczelny Sąd 

Administracyjny uzna, że jednak wojewoda miał rację.  

11. Przewodniczący komisji poruszył sprawy dotyczące: 

- dopisania numerów posesji na tabliczkach z nazwami ulic, 

- ustawienia koszy na śmieci na ul. Korfantego, 

- koszy na psie odchody. 

Kierownik referatu OŚRL poinformował, że kosze na psie odchody zostaną 

ustawione na osiedlach, przy placach zabaw oraz przy zbiorniku wodnym Łysina. 

Zadanie będzie prowadzone, jako program pilotażowy.  

Radny B. Hutek zaproponował, by ukazały się informacje dla mieszkańców  

o obowiązku usuwania psich odchodów oraz by wspólnoty mieszkaniowe usunęły 

ze swoich terenów zakazy wyprowadzania psów.  

Radny R. Piskorek zwrócił uwagę, że pojawienie się na osiedlach raz w tygodniu 

pieszego patrolu Straży Miejskiej w dyscyplinujący sposób działa na osoby 

wyprowadzające psy. 

Komendant Straży Miejskiej poinformował, że piesze patrole na osiedlach 

odbywają się 2-3 razy w ciągu dnia i wpisywane są do książki służby. 

12. Radny J. Podleśny zapytał o ile hektarów wzrosły lasy gminne, w jakim są stanie 

zdrowotnym i czy sadzi się w nich drzewa miododajne.   

 Kierownik referatu OŚRL poinformował, że od 1992 r. powierzchnia lasów 

gminnych zwiększyła się o 15 ha, zdrowotność lasów jest dobra, czyszczone są na 

bieżąco oraz sadzone są w nich rośliny miododajne (głogi, dzikie śliwy, jabłonie  

i grusze).   

 

 Ad. 4. 

Protokół Nr 5/2013 z posiedzenia komisji w dniu 07.05.2013 r. został przyjęty 

większością głosów, przy 7 głosach za, 1 wstrzymującym się. 
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Ad. 3. (c.d.) 

Kierownik referatu OŚRL wniósł o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad 

udzielania dotacji celowej osobom fizycznym do kosztów poniesionych na inwestycje 

termomodernizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta 

Bierunia. 

Omówił w/w projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem do niej. 

Radny B. Hutek zapytał, czy z dotacji może skorzystać ktoś, kto już raz korzystał. 

Kierownik referatu OŚRL poinformował, że może, ale nie na to samo źródło ciepła. 

Radny K. Mateja zapytał, czy złożone do tej pory wnioski trzeba ponowić. 

Kierownik referatu OŚRL poinformował, że wniosków nie trzeba ponownie składać. 

 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

większością głosów, przy 6 głosach za, 1 wstrzymującym się przyjęła następującą 

opinię:          

Opinia2 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej osobom 

fizycznym do kosztów poniesionych na inwestycje termomodernizacji budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta Bierunia.  

 

 

 

Na tym protokół zakończono 

 

Protokołowała: 

Janina Berger  

 

 

 


